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Sag nr. KOM 13-1034 Bilag nr. 001 Journal nr. 06.03.00 

Emne Aktivitetstilpasning 2013 

 

Kort resumé 
Kommunens likviditetsudvikling har nødvendiggjort tilpasninger af aktiviteter i 2013. Økonomiudvalget har under 

mødet både den 10. juli 2013 bedt de stående udvalg om, at arbejde med aktivitetstilpasninger forud for 

kommunalbestyrelsesmødet den 8. august 2013. Økonomiudvalget har fulgt op på denne stående udvalgsarbejde 

under møde den 5. august 2013, og fremsætter på den baggrund denne indstilling til kommunalbestyrelsen. 

 

Sagsfremstilling 
Direktionens forventninger til årsresultat for 2013 viste 10. juli 2013 at der vil ske et kassetræk på knap 22 mio. kr. 

såfremt, der ikke foretages en aktivitetstilpasning for den resterende del af året. Dette kassetræk ville betyde, at 

kassebeholdningen 31. december 2013 ville være på 45 mio. kr. Tidligere års erfaringer viser, at det er nødvendigt 

med en kassebeholdning på 60. mio. kr. for at kunne dække de udsving, der er i udgifter i januar kvartal. 

 

Økonomiudvalget besluttede derfor under mødet den 10. juli, at stående udvalg skal komme med katalog over 

muligheder for yderligere aktivitetstilpasninger på 15 mio. kr., i forhold til forventet regnskabstal for 2013 som var 

vedlagt som bilag, således at likviditet (kassebeholdning) ved årets slutning bliver på +60 mio. kr. og ikke +45 

mio. kr. De stående udvalg skulle gøre rede for deres status. Derudover at genbesættelser af stillinger løbende 

vurderes. Med hensyn til anlæg skulle der ikke ske yderligere reduktioner i ft. budget 2013 i ht. bilag af 10. juli 

2013.   

 

De stående udvalg har på det grundlag nu gjort status og fremsendt, både tillægsbevillingsønsker og et katalog 

der viser forslag til konkrete aktivitetstilpasninger. Her oversigt over kataloget sammenholdt med regnskab 2012 

og budget 2013: 

  

Konto Tekst Regnskab 2012 Budget 2013 

Forventede 
årsresultat for 2013 
fra den 10. juli 2013 

Katalog 
(Tillægsbevilling + 
aktivitetstilpasninger) 

Budget 2013 + 
Katalog 

1 Administration 183.094 174.091 181.179 20.290 194.381 

2 Teknisk område 50.155 49.157 51.927 2.770 51.927 

3 Arbejdsmarkedsområdet 46.633 49.110 44.694 -2.000 47.110 

4 Socialområdet 380.714 364.385 387.579 25.670 390.055 

5 Kultur og undervisning 373.469 385.067 394.729 -3.922 381.145 

6 Forsyningsvirksomhed 8.434 3.955 4.706 751 4.706 

Total Driftsomkostninger 1.042.499 1.025.765 1.064.814 43.559 1.069.324 

7 Anlægsområdet 45.739 44.500 41.005 0 44.500 

Total Drift og anlægsudgifter 1.088.238 1.070.265 1.105.819 43.559 1.113.824 

8 Indtægter -1.101.817 -1.115.286 -1.125.387 -10.101 -1.125.387 

Total Resultat før status -13.579 -45.021 -19.568 33.458 -11.563 

9 Statusområdet -2.725 44.610 41.610 -3.000 41.610 

Total Årsresultat 1 - 9 -16.304 -411 22.042 30.458 30.047 

9 Primo kassebeholdning 50.744 67.048 67.048   67.048 

Total Ultimo kassebeholdning. 67.048 67.459 45.006   37.001 

 
 

Katalog der viser både tillægsbevillingsønsker og aktivitetstilpasninger for de enkelte udvalg, fremgår af 

underbilaget.  

 

Det kan konstateres at det forventede årsresultat for 2013 efter stående udvalgs arbejde med aktivitetstilpasnings-

katalog, bliver et kassetræk på -30.047 t.kr. Det betyder at likviditeten ved årets udgang vil blive på +37.001 t.kr. 

Det er 22.999 t.kr. lavere end de 60 mio. kr., der blev besluttet på økonomiudvalgs mødet den 10. juli 2013. Det er 

derfor nødvendigt, at der foretages yderligere aktivitetstilpasninger på 23 mio.kr.  

 

Økonomiudvalget har drøftet den økonomiske situationen under møde den 5. august 2013 og er enige om at sende 

sagen til behandling hos kommunalbestyrelsens kommende møde den 8. aug. 2013. Når kommunalbestyrelsen har 

behandlet sagen, kan det videre arbejde igangsættes, mht. yderligere tilpasninger, både for resten af 2013 og ifm 

budget 2014. 
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Personaleforbrug  
Der er i de stående udvalgs aktivitetstilpasningskataloger ikke lagt op til nogen nedlæggelse af stillinger. 

Økonomiudvalgets holdning er at dette næppe kan undgås, og at denne del skal fremlægges for kommunalbesty-

relsen set i lyset af likviditeten.   

 

Tilpasninger i det videre forløb 
Sådan som det ser ud er det nødvendigt at der foretages yderligere tilpasninger for at være på den sikre side mht. 

likviditeten. Økonomiudvalget er enigt om, at de stående udvalg må pålægges at foretage yderligere tilpasninger, 

hvad enten det drejer sig om aktiviteter eller stillinger på deres område. Men også denne del forelægges 

kommunalbestyrelsen.           

 
Likviditetsudvikling – til orientering 
Likviditeten i 2013 udvikler sig bedre end budget. Primo juni er kassebeholdningen 53.063 t.kr., hvilket er 21.958 

t.kr. bedre end budgettet. Her kan i øvrigt ses hvordan likviditeten har udviklet sig måned for måned de sidste 2 år: 
 

 
 

Indstilling 

I lyset af den økonomiske situation ønsker økonomiudvalget at kommunalbestyrelsen godkender  

- At ønsker om tillægsbevillinger og aktivitetstilpasningskatalog iht. underbilag godkendes 

- At de stående udvalg pålægges at foretage yderligere tilpasninger, både i relation  

  til resten af 2013 og med hensyn til budget 2014. 

- At ledelsen pålægges at foretage det fornødne ifm evt. nedlæggelse af stillinger   

Beslutning: 

 

 
  
  

Likviditet (Realiserede tal og månedsopdelt for årene 2011, 2012, 2013)

Jan Feb Mar Apr Maj Jun Jul Aug Sep Okt Nov Dec Suppl (ult)

Likviditet 2011 14.678      15.627      34.811      34.482      39.211      32.472      34.816      39.607      60.047      60.102      46.251      46.499      50.744      

Likviditet 2012 50.744      40.420      64.319      49.947      64.681      67.104      59.417      30.963      66.405      70.307      58.169      61.771      67.048      

Likviditet 2013 67.048      30.318      36.038      38.836      51.205      53.063      36.000      27.000      

Likviditet 2013 (budget) 67.048      16.497      21.679      21.544      23.469      31.105      24.114      21.992      22.184      23.489      27.014      30.081      67.585      

 -
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Sags nr. KOM-1035 Bilags nr. 002 Journal nr. 02.00 

Emne Implementering af forsøgsordning med centraliseringen i udbetalinger af arbejdsmarkeds-

ydelser og sygedagpenge. 

 

Resumé: 

For at udbetalinger af arbejdsmarkedsydelser og sygedagpenge under konto 39-02 som på årsbasis kan oppebære 

en udgiftpost på op mod kr. 19-21 mio. kun skal ske i henhold til reglerne, har man indført en forsøgsordning fra 

sidste år pr. 1. november 2012 og frem til ultimo juni ved at oprette en mindre central afdeling i Qeqertarsuaq der 

dækker diskobugten (Attu og Saqqaq) og frem til Qaanaaq, for at stramme op på økonomistyringen af ydelserne. 

 

Denne beslutning har udgangspunkt i en forsøgsordning med opstramning i udbetalinger af ydelser på baggrund af 

de høje udgifter på konto 39-02, ved indførelsen af forsøgsordningen på området, vil man gerne komme væk fra de 

forgangne års mereforbrug på konto 3 og omrokkering af andre midler og sikre dette ikke gentager sig i fremtiden 

og at ordningen på sigt også vil medvirke til forbedring af kommunens økonomi, eftersom ydelserne er lovpligtige 

har der været et meget højt mereforbrug på denne konto. 

 

I og med at Regnskabsafdelingen igennem rigtig mange år har påpeget at der sker for mange fejlkonteringer under 

konto 39-02, har man på grundlag af dette indført en ny forsøgsordning med at centralisere området mellem 

byerne i Diskobugten og tilhørende bygder og frem til Qaanaaq.  

 

Sagsfremstilling: 

Nu hvor halv års forsøgsordningen er omme, har det vist sig at reglerne omkring udbetaling af arbejdsmarkeds-

ydelser har været udmøntet forskelligt ved udbetaling af ydelserne i samtlige byer, men dette er man i færd med at 

rette op på. 

 

Under selve forsøgsperioden har man udarbejdet en månedlig statusrapport. Ved gennemgangen af statusrappor-

ten, har man i de fleste situationer kunnet drøfte sagsbehandlingen i forhold til de problemstillinger der har været 

påpeget mhp. at rette op på disse.  

 

Ved udgangen af forsøgsordningen for udbetalinger af arbejdsmarkedsydelser og sygedagpenge, har samlige 

deltagere evalueret forløbet. Og konklussionen blev; at samtlige deltagere i forsøgsordningen ønsker at ordeningen 

med centraliseringen af området indføres permanent.  

 

Den væsenligste begrundelse for denne anbefaling fra medarbejderne i arbejdsmarkedskontoret er, at mearbejder-

ne har været glad for at de har haft bedre tid til deres sagsbehandling i deres daglig arbejde, og dermed også har 

haft bedre tid og ressourcer nok til at varetage vejledning af de ledige og til at servicere øvrige borgere med andre 

behov.  

 

Dog er der stadig enkelte justeringer og forbedringer som skal tilpasses i forhold til de forskellige arbejdsgange, 

som de ansvarlige har taget til efterretning og allerede nu er i gang med at løse.  

 

Denne forsøgsordning giver ikke kun forbedring i vores forretningsgange i kommunen, da det viser sig at 

forbruget på konto 39-02 i forhold til samme tidspunkt sidste år er forbedret med omtrent kr 4,0 mio. dette giver 

også øget motivation til forventningen om at fastholde budgettet, som ikke har været ændret, på trods af gentagne 

ansøgninger på kr. 12.-13. mio. Under gennemførelsen af forsøgsforløbet i dette år, har man serviceret op mod 700 

ansøgninger fra borgerne om sociale ydelser fra både Diskobugten og Qaanaaq.  

 

Sagsbehandling: 

Næste skridt i forsøgsordningen er, at vi sender en ansøgning til pågældende udvalg som har ansvaret for konto 3 

for at oprette en permanent central afdeling i Qeqertarsuaq for udbetaling af arbejdsmarkedsydelser og 

sygedagpenge, og det er vore vitterlig håb, at dette arbejde kan forventes gennemført i august måned.  

 

Såfremt ansøgningen godkendes, vil Upernavik også tilslutte sig, hvor Uummannaq kan komme til betragtning på 

et senere tidspunkt. Dette vil bevirke, at der til den tid vil være omtrent 1.000-1.200 ansøgninger om arbejdsmar-

kedsydelser og sygedagpenge som skal behandles i afdelingen.  

 

Årsagen til at denne del endnu ikke er sikret efter de seneste fire måneder er, at medarbejderne omkring udbetaling 

af ydelser stadig er i gang med tilpasningen og med implementeringen af deres arbejdsgange, disse har stadig 

behov for at tilpasse sig i forhold til deres arbejdsområde, da det er vigtigt at man kommer rundt i alle 

problemstillingerne for at det hele kan køre optimalt. 
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For at dette projekt kan gennemføres indstilles sagen til videre beslutning i udvalget for erhverv, råstoffer og 

turisme, og herefter til økonomiudvalget med en indstilling til sagen. 

 

Afdelingens sammensætning: 

1 afdelingsleder, her har man givet arbejdsmarkedskonsulenten løntillæg for dennes funktion som afdelingsleder. 

1 Overassistent, ny oprettet stilling.  

 

Indstilling: 

Det indstilles til godkendelse at afdelingen implementeres som et permanent område. 

  

Bilagsmaterialer: 

Høringssvar fra de omhandlende medarbejdere i afdelingen. 

Afdelingens evaluering. 

Oversigt over kontobevægelser under konto 39-02. 

 

Beslutning fra udvalget for erhverv, råstoffer og turisme af den 25.06.2013: 

 

Der er tilfreds omkring status for arbejdet. Indstillingen godkendt. Der vil blive arbejdet videre 

med sagen og blive træffet beslutning om det.  
 

Sagsfremstilling til Økonomiudvalget: 

 

Den væsentligeste årsag til henvisningen af sagen til økonomiudvalget er, at afdelingens sammensætning i det 

kommende arbejdsområde skal godkendes offecielt, dette i henhold til de gældende regler indenfor ansættelsesom-

rådet. 

 

Der vil være to medarbejdere i den kommende afdeling, som vil have følgende funktioner;  

 Afdelingslederen, som er arbejdsmarkedskonsulent i Piareersarfik i Qeqertarsuaq, denne skal overgå til 

den ny oprettede afdeling men skal fastholde sin nuværende funktion, og vil oppebære løntillæg for sin 

lederfunktion.  

 Overassistentstillingen, er en ny oprettet stilling. Stillingen vil blive opslået internt i kommunen. Den nye 

stilling skal tilføres midler fra de forskellige afdelinger fra forvaltningen. 

 

Som følge af rokkeringen af de ovennævnte stillinger ansøger man samtidigt om; 

 En ny vejlederstilling. Som følge af arbejdsmarkedskonsulentens overgang fra Piareersarfik  i 

Qeqertarsuaq til AMKY, søger man i tidlig med dette oprettelse af en ny vejlederstilling. Efter ansættelse 

af en ny vejleder vil overassistentstillingen blive nedlagt, og hensigten med dette er, at den nuværende 

overassistent blot skal overgå til vejlederstillingen. 

 

Selve reguleringen af stillingerne vil ikke medføre yderligere omkostninger for kommunen, da samtlige udgifter 

vil blive afholdt under konto 3. 

 

Indstilling: 

Det indstilles at oprettelse af en permanent central afdeling godkendes, således at behovet for tilpasning af 

personalesammensætningen kan gennemføres. 

  

Bilagsmaterialer: 

Referat fra deltagernes evaluering. 

Afdelingens evaluering. 

Høringssvar fra de omhandlende medarbejdere i afdelingen. 

Oversigt over kontobevægelser under konto 39-02. 

Referat fra IATA mødet med godkendelse den 25.06.2013. 

 

Beslutning: 
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Sag nr. KOM 13-1036 Bilag nr. 003 Journal nr. 02.00 

Emne Oplæg til tilføjelse af ny administrativ struktur, borgerservice. 

 

Resume: 

 

Med kommunesammenlægningen 1. januar 2009, blev der indført en ny administrativ struktur. Ud over en ny 

direktionsstruktur blev der i enighed mellem alle 4 kommuner, oprettet en række fagchefstillinger. Disse afløste en 

række lokale chefer på forvaltningsniveau. Den lokale service er varetaget gennem servicecentre og en række 

afdelinger der refererer til en fagchef, både fagligt og økonomisk. Hensigten med den besluttede struktur, var at 

sikre udarbejdelsen af kompetenceplaner og forretningsgange, så kommunens service blev ensrettet, uanset 

borgernes placering i kommunen.  

 

Det har vist mere vanskeligt, end forudset i 2009, at få gennemført en ensartet servicetilpasning. Økonomiudvalg 

og kommunalbestyrelse har i 2011 efterlyst en analyse af kommunens organisation, med henblik på at vurdere 

effektiviteten af borgerservice og den administrative struktur. Denne analyse blev påbegyndt i maj 2011 og der 

foreligger nu et resultat og et oplæg til en ny organisation og en omfordeling af ansvaret mellem stabsfunktioner 

og områder/servicecentre. 

 

Under økonomiudvalgsmøde forslaget om ”Ny Administrativ Struktur – Bedre Borgerservice” ved møde nr. 06/11 

den 19/09-2011. Økonomiudvalget godkendte ved møde nr. 01/12 den 22/02-2012 projektplan for ny administrativ 

struktur. Der blev besluttet at oprette todelt regionsstyring af kommunen. Pba nuværende økonomisk situation og 

administrative vil administrationen komme med en ændring af sammensætningen af strukturen. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Direktionen har drøftet sagen omkring en ny struktur for borgerservice. Direktionen finder det er uhensigtsmæssigt 

både administrativ og økonomisk, at der er to mellemled i organisationen. Mere ansvar til servicecenterlederne og 

til by administrationerne, vil sikre bedre og mere stabil borgerservice, der hvor borgeren bor. Det er en mindre 

ændring af den strukturelle organisationen der vil blive foretaget. Man vil stadigvæk beholder den hensigten med 

en effektiv sammenlægning af fællesarbejdsopgaverne i en den nye stabsfunktion der skal hedde ’Økonomisk 

sullissiviit’, hvor borgerservise skrankenes servicering af borgerne sættes i fokus. 

 

Ændring af strukturen: 

 

Der skal i stedet oprettes en stabsfunktion der fysisk er placeret i Aasiaat og Uummannaq og samler alle 

fællesopgaverne. Der skal ikke længere være budgetansvar, kompetencer på 2 organisatoriske niveauer, som  der 

ellers var lagt op til. Aktivitetsstyring, rapportering og erfaringsopsamling og udveksling skal ske hos 

Servicecenterlederne. Det skal i stedet være en stabsfunktionen (økonomisk sullissiviit) med én afdelingsleder med 

ansvar for personale i afdelingen.  

 

Dag- & Natrenovation – Tilmelding og afmelding vil fortsat ske ved linjefunktionen (Sullissivik skranken), men 

indtastning i Winformatik skal ske i stabsfunktionen (Økonomisk Sullissivik) i Uummannaq (ASU). 

 

A-bidrag – Ansøgning vil fortsat ske ved linjefunktionen (Sullissivik skranken), men sagsbehandling skal ske i 

stabsfunktionen (Økonomisk Sullissivik) i Aasiaat (ASA). 

 

Fangst og Fiskeri – Henvendelse og sagsbehandling vil fortsat ske i linjefunktionen (den lokale Sullissivik). Ingen 

ændringer, dog kan de interne arbejdsgange samt samarbejde med Selvstyret effektiviseres. 

 

Sagsbehandling af offentligt hjælp vil for: 

 bygder ske i stabsfunktionen (Økonomisk Sullissivik) i Aasiaat 

 byerne fortsat være i linjefunktionerne (Sullissivik)  

 

Ledelsessekretariatet og Servicecentrene i hver by (dvs linjefunktionerne) vil få følgende områder: 

 

1. Ansvarlige for drift, budget og personale i byerne. 

2. Implementering af kommunens personalepolitik. 

3. Sikre at forretningsgange fra direktion og fra fagchefer føres ud i livet / følges. 
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Ændringen af strukturen er illustreret grafisk nedenstående: 

 

 

 

 
 

 

 

Hensigten med organisationen er, at borgerservicecentrene der har den direkte kontakt med borgerne, indsamler 

informationer og danner et beslutningsgrundlag. Hvor der er tale om såkaldt straks afklaring, besluttes sagen i 

centret.  

 

Ledelsessekretariatet har kompetence til afklaring af sager der ikke kan besluttes lokalt og Servicecentrerne har 

ansvaret for personale og budget både i byerne og i bygderne. 

 

Stabsfunktionen (Økonomisk sullissivik) vil være placeret i henholdsvis Aasiaat og Uummannaq. I disse byer vil 

der være en Servicecentersleder, der har ansvaret for linjefunktionen (Sullissivik), som er borgerservice.  

 

  

Den nye organisationsstuktur 
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Sullissivik   Økonomisk Sullissivik Stab Direktion 

- Skranken - Socialkontor 

- Arbejdsmarkedskontor 

- Tekniskkontor 

- Fangst og fiskeri kontor 

- Aasiaat 

- Uummannaq 

-

Regskabsafdeling 

- Løn 

- mv. 

  

Direktion 

I Sullissivik 

skranken placeres 

direkte 

borgerrelaterede 

ydelser. Her skal 

være fokus på 

straks afklaring 

samt sags 

forberedelse.  

Kontorerne i Sullissivik tager 

sig af sagsbehandling på 

ydelser, som skal afklares lokalt 

og som derfor ikke egner sig 

placeret ved Økonomisk 

sekretariaterne 

  

Økonomisk Sullissivik 

tager sig af sagsbehand-

ling på ydelser, hvor man 

med fordel kan 

centralisere og opnå 

stordriftsfordele.  

  

-Bogføring 

-Overførsel til 

borgerens konto 

-mv. 

Direktionen tager 

sig ikke af 

direkte 

borgerrelaterede 

sagsbehandling 

 

 

Med en ændret organisation flyttes en række administrative opgaver ud af linjefunktionen (Servicecentrene) til den 

nye stabsfunktion (Økonomisk sullissiviit), eller Ledelsessekretariatet. Dette vil give de lokale Servicecentre mere 

fokus på bedre borgerservice, hurtigere sagsbehandling og større sikkerhed om hvilke beslutninger der kan træffes 

omgående. 

 

Det vil endvidere sikre en ensartet behandling af borgerne, uanset bosted, med én indgang til kommunen.  

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Den nye struktur på borgerserviceområdet vil anslået kunne betyde besparelse for kommunen på mindst 1,5 mio. 

årligt. Besparelsen kommer med dels i form af reduktioner af medarbejdere i Servicecentre, dels ifm to 

fagcheferstillinger der vil blive re-klassificeret, ligesom der vil ske tilpasning af funktioner og arbejdsgange i 

byerne. Smidiggørelse af arbejdsgang samt mere simpel og overskuelig tilgang af strukturen vil gøre, at ventetider 

på afgørelser reduceres. 

 

Indstilling: 

 

Administrationen indstiller,  

 

-     at økonomiudvalget godkender oplægget til ændringen af administrative struktur. 

 

Bilagsmateriale: 

 

1. Rapporten. 

 

 

 

 

Beslutning: 
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Sag nr. KOM 13-1037 Bilag nr. 004 Journal nr. 75.20 

Emne Vedtægt for bundgarnsfiskeri i Qaasuitsup Kommunia. 

 

 

Resumé: 

Forslag til vedtægt for bundgarnfiskeri i Qaasuitsup Kommunia blev behandlet og godkendt af 

kommunalbestyrelsen den 23. November 2011. 

 

Sagsfremstilling: 

Forslag til den kommunale vedtægt blev sendt til høringsberettigede fiskerforeninger/fiskerforbund i år 

2011 og derefter blev forslaget fremlag til behandling i kommalbestyrelsen den 23. November 2011, 

som sags nr. KOM 11-054. 

Forslag til vedtægt blev godkendt i kommunalbestyrelsen og derefter sendt til departementet for fiskeri 

og fangt med underskrift. 

Efter juritisk grundig undersøgelse i departementet blev forslaget til vedtægt sendt retur til Qaasuitsup 

Kommunia i dette år med henblik på at få denne genbehandlet i kommunalbestyrelsen. 

Under redigering af indholdet i forslag for vedtægt blev der foretaget ændringer i de enkelte paragraffer 

uden at ændre selve meningen i henhold til forslagene fra juristerne i departementet. 

Følgende er blevet ændret: 

- Ovenstående lovgrundlag blev skrevet. 

- § 1, stk. 1. Ordlydene blev ændret. 

- § 2, stk 1. Ordlydene blev ændret. 

- § 3. Ordlydene blev ændret. 

- § 4. Ordlydene blev ændret. 

- § 6 stk. 1. Ordlydene blev ændret. 

- § 6 stk. 2. blev etableret. 

- 7 stk. 2. Ordlydene blev ændret. 

 

Lovgrundlag: 

Landstingslov nr. 18 af 31. oktober 1996 om fiskeri, § 23 stk. 2, § 33 stk. 2 samt § 34 stk. 3, der blev 

ændret af Inatsisartutlov nr. 12 af 3. december 2012 om ændring af Landstingslov om fiskeri. 

 

Konsekvenser: 

Fælles retningslinier for borgerne ved Qaasuitsup kommunia og harmonisering af fiskeriet. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

Ingen.  

 

Behandlet af: 

Forslaget blev behandlet i udvalget for fangst og fiskeri i 2011.  

 

 

Indstilling: 

 

Der er sket ændringer i ordlydene og paragrafferne siden 1.behandling og godkendelse af forslaget til 

vedtægt, hvorfor det indstilles at disse bliver godkendt. 

 

Bilag: 

 

 

Beslutning: 
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Sag nr. KOM 13-1038 Bilag nr. 005 Journal nr.  

Emne Tilsynsrapport fra Departementet for Finanser og Indenrigsanliggender 
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Orienteringssager: 

 

Tilsynsrapport er vedlagt og denne kan læses i bilagene. 

 

Forslag fra medlemmer til viderebehandling i udvalg eller administration. 

 

Medlem af kommunalbestyrelsen Sakio Fleischer, forslagsgiver. 
 

Etablering af pontonbro 

Til kommunalbestyrelsesmødet den 8. august 2031 foreslår jeg, at forholdene omkring havneområdet i 

Uummannaq by skal forbedres. Som det allerede er kendt blandt borgerne i Uummannaq er der massive 

problemer omkring havneområdet; jollerne/bådene kan gynge, når der er dårligt vejr og kan gnide mod hinanden 

ret hårdt. Dette medfører at jollerne/ bådene kan blive ødelagt ret hurtigt. En af faktorer, der kan nævnes heri er, 

at der som følge fra de seneste års klimaændringer, kan store isfjelde befindes sig lige foran havnebassinet og 

disse kan gå i stykker efter at have stødt på havbunden og kan efterfølgende give store bølger, der kan ligne 

tsunamier, der igen kan være ødelæggende for joller/både i havneområdet. 

Forslag: 

Undersøgelse af muligheder for at etablere dæmning ved bugten i Kangerlunnguaq-området, samt 

muligheder for at etablere pontonbroer til anvendelse af joller, som kan være beskyttet mod tsunamilig-

nende bølger. Jeg foreslår, at der skal foretages undersøgelse om der er muligheder for at etablere en 

dæmning i strækningen fra heliportområdet til skæret. 

 
Medlem af kommunalbestyrelsen Sakio Fleischer, forslagsgiver. 

 
Dagrenovation/ forbrændingsanlæg 

Til kommunalbestyrelsesmødet den 8.august 2013 foreslår jeg, at der udføres renovering af dumpen i 

Uummannaq. Der er et stort problem i vores by på nuværende tidspunkt, dumpen. Ved afbrænding af affald i 

dumpen spreder der sig røg over hele byen, hvilket er til stort gene og forholdene har været således i flere år. 

Vandreservoiret kan blive meget forurenet, især hvis røgen har spredt sig i dennes retning, og de seneste 

oplysninger er kuldioxidindholdet i vandreservoiret ligger på sin grænse. Dette er blandt andet blevet undersøgt 

af lægen i Uummannaq, for at vurdere om vandet er blevet sundhedsskadeligt samt det er nødvendigt at 

undersøge forholdene omkring vandreservoiret for at vurdere om disse kunne være farlige. 

Forslag: 

Der gives hermed forslag til at renovere dumpen. Selve forundersøgelserne kan blandt andet ske i 

samarbejde med selvstyret. Undersøgelsen bør have til formål at afklaret om det er nødvendigt at etablere 

forbrændingsanlæg eller om det er nødvendigt at finde andre løsningsmodeller. Det kan ikke længere 

accepteres at dumpen forurener byen og vandreservoiret.  

 
Medlem af kommunalbestyrelsen Sakio Fleischer, forslagsgiver. 

 
Natrenovation. 

Til kommunalbestyrelsesmødet den 8. august 2013 foreslår jeg at forholdene omkring natrenovation i 

Uummannaq og dennes bygder skal undersøges. Natrenovationsfolkene har til dags dato anvendt arbejdsmetode, 

hvor de kommer direkte ind til private hjem for at tømme renovationsspanden og denne arbejdsmetode er ikke 

tidssvarende længere og kan derfor ikke accepteres. Renovationsarbejderne tager ikke deres handsker af, når de 

tager dørhåndtaget og de gør det til trods for at de netop har tømt renovationsspanden. Menneskerne i de private 

hjem kan efter tømning tage dørhåndtaget. Det strider mod samtlige arbejde fra sundhedsvæsnets side på grund 

af sundhedsmæssige grunde og forebyggelse af tuberkulose i disse dage. Jeg skal også nævne at renovationsma-

terialerne i Uummannaq by er så nedslidte i dag, at der på siden af transportvognen er så utæt at man om vinteren 

kan se hvor vognen havde kørt ved at kigge på sporet i sneen, det er uacceptabelt. 

Forslag: 

Med henblik på at forbedre forholdene på renovationsområdet i Uummannaq og dennes bygder foreslår 

jeg hermed at disse skal undersøges. Herunder toiletter, der er tilsluttet til kloak, kloakarbejder samt 

etableringsmuligheder for septiktank i huse, der ligger tæt. Det er nødvendigt at undersøge de virkelige 

forhold for at overkomme problematikken. 

 

Forespørgsler fra medlemmer, besvaret administrativt. 
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Underskriftsblad: 
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Jens Danielsen  
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